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Protokół Nr ORN.0002.3.2017 

XXX Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 24 marca 2017 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie  11:00 

               zakończono o godzinie  14:50 

 

Sesji przewodniczył                                    Przewodniczący Rady Miejskiej  

- Karol Sobczak  

 

Protokołowała                                             Inspektor Wydziału ORN UM  

- Karolina Kuskowska 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych  

na sesję, witał Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla, kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad i zarządów 

osiedli oraz mieszkańców biorących udział w sesji. 

  

Poinformował, że w dniu 20 marca br. wpłynął wniosek Burmistrza o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej z zaproponowanym porządkiem. Zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy  

o samorządzie gminnym był obowiązany zwołać dzisiejszą sesję. Odczytał uzasadnienie 

wniosku – treść w załączeniu do protokołu. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej wręczył 

Burmistrzowi statuetkę za zajęcie przez Gminę Olecko V miejsca w Wojewódzkim 

Sportowym Współzawodnictwie Gmin w roku 2016. 

 

Następnie przystąpił do realizacji porządku obrad. Na podstawie listy obecności stwierdził,  

iż na stan 21 radnych w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi wystarczające quorum do 

odbycia sesji i podejmowania prawomocnych uchwał. Dwóch radnych przybyło na sesję 

podczas jej trwania. 

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów oraz 

przewodniczących rad i zarządów osiedli.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji. 

5. Podjęcie rezolucji w sprawie protestu przeciwko budowie centrum badawczo 

- rozwojowego hodowli trzody chlewnej w miejscowości Imionki w Gminie Olecko. 

6. Rozpatrzenie sprawy Państwa U. dotyczącej nieruchomości przy ul. Zamostowej  

w Olecku – referat Komisji Rewizyjnej. 

7. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał.   
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10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Olecku, 

b) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 

Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017, 

e) zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku, 

f) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, 

g) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”, 

h) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko, 

i) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych, 

j) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku, 

k) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Imionki I”, 

l) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Kukowo – tereny obsługi produkcji rolnej”, 

m) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki, 

n) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego w Olecku przy ul. Gołdapskiej, 

o) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024, 

p) zmiany budżetu gminy na 2017 rok. 

11.  „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”. Na wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty, 

Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji zgłoszono zastrzeżenia w stosunku do 

niektórych zapisów projektu uchwały. Wobec powyższego proponuje się projekt dopracować 

na komisji w kwietniu i przedłożyć do uchwalenia na sesji w kwietniu lub maju. 

 

Innych uwag do porządku obrad sesji nie zgłaszano.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

przypomniał, że zgodnie z artykułem 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym, każdy wniosek 

w sprawie zmian w porządku obrad można wprowadzić bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Rady.  

 

Poddał wniosek pod głosowanie. 
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Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem wniosku w sprawie zmiany 

porządku obrad głosowało 19 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada przyjęła wniosek w sprawie zmiany porządku obrad poprzez zdjęcie z porządku obrad 

w pkt 10 podpunktu g) o treści: „zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Olecko”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, że punkty porządku obrad dotyczące projektów uchwał zmieniają się 

odpowiednio. 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu 24 lutego  

2017 roku. 

 

Uwag do protokołu nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z sesji Rady 

Miejskiej.  

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21 radnych, za przyjęciem protokołu 

głosowało 21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0002.2.2017 sesji Rady Miejskiej odbytej  

w dniu 24 lutego 2017 roku.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 Nr ORN.0050.31.2017 z dnia 1 marca 2017 r. w sprawie ustanowienia nieodpłatnej 

służebności gruntowej na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Olecko, 

położonych w obrębie Dąbrowskie Kolonia, 

 Nr ORN.0050.32.2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie zwołania zebrania 

wyborczego w Sołectwie Ślepie, 

 Nr ORN.0050.33.2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie odpłatnego nabycia 

nieruchomości lokalowej położonej na terenie Gminy Olecko, w obrębie geodezyjnym 

Jaśki, 

 Nr ORN.0050.34.2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie ustalenia terminów 

przeprowadzania postępowania rekrutacyjnego i postępowania uzupełniającego,  

w tym terminów składania dokumentów na rok szkolny 2017/2018 do przedszkola, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, zespołów wychowania 

przedszkolnego oraz klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Olecko, 

 Nr ORN.0050.35.2017 z dnia 7 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia regulaminu 

konkursu na hejnał gminy Olecko, 
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 Nr ORN.0050.36.2017 z dnia 7 marca 2017 r. w sprawie powołania Komisji 

konkursowej do opiniowania złożonych ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych 

w zakresie turystyki w 2017 r. oraz określenia regulaminu pracy komisji, 

 Nr ORN.0050.37.2017 z dnia 7 marca 2017 r. w sprawie powołania komisji 

konkursowej do rozpatrzenia ofert konkursowych na wsparcie realizacji zadań  

w zakresie kultury, 

 Nr ORN.0050.38.2017 z dnia 7 marca 2017 r. w sprawie powołania Zespołu ds. 

Budżetu Obywatelskiego Gminy Olecko na 2018 rok, 

 Nr ORN.0050.39.2017 z dnia 10 marca 2017 r. w sprawie powołania komisji 

konkursowej do oceny kompozycji zgłoszonych w konkursie na hejnał gminy Olecko, 

 Nr ORN.0050.40.2017 z dnia 10 marca 2017 r. uchylające zarządzenie w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej na 

terenie Gminy Olecko, 

 Nr ORN.0050.41.2017 z dnia 13 marca 2017 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych Regulaminu Budżetu Obywatelskiego Olecka na 2018 rok, 

 Nr ORN.0050.42.2017 z dnia 16 marca 2017 r. w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2017 rok, 

 Nr ORN.0050.43.2017 z dnia 17 marca 2017 r. w sprawie przedłużenia powierzenia 

stanowiska dyrektora Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie, 

 Nr ORN.0050.44.2017 z dnia 17 marca 2017 r. w sprawie przedłużenia powierzenia 

stanowiska dyrektora Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Gąskach, 

 Nr ORN.0050.45.2017 z dnia 21 marca 2017 r. w sprawie ogłoszenia rozstrzygnięcia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 2017 r.  

w zakresie kultury, 

 Nr ORN.0050.46.2017 z dnia 21 marca 2017 r. w sprawie ogłoszenia rozstrzygnięcia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie 

turystyki w 2017 r. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

 Ogłoszono: 

 trzeci przetarg na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych o powierzchni 0,3953 ha 

 i 0,3519 ha położonych w obrębie Babki Oleckie z przeznaczeniem pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną. Przetarg zostanie przeprowadzony 11 kwietnia 2017 r. 

 drugi przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,4306 ha, 

przeznaczonej pod zabudowę usługową z wbudowaną funkcją mieszkaniową przy ulicy 

Szosa do Świętajna. Przetarg zostanie przeprowadzony 11 kwietnia 2017 r. 

 kolejny (jedenasty) przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni  

1,1977 ha położonej w Olecku na Osiedlu Siejnik II z przeznaczeniem pod zabudowę 

handlową. Przetarg  zostanie  przeprowadzony 11 kwietnia 2017 r. 

 trzeci przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,1068 ha, 

przeznaczonej pod zabudowę turystyczno - wypoczynkową z usługami 

gastronomicznymi przy ulicy Sembrzyckiego. Przetarg zostanie przeprowadzony   

11 kwietnia 2017 r. 

 kolejny (szósty) przetarg na sprzedaż lub oddanie w użytkowanie wieczyste 

nieruchomości gruntowej  o powierzchni 0,3141 ha, przeznaczonej pod zabudowę 

handlową  przy ulicy Wiejskiej. Przetarg zostanie przeprowadzony 11 kwietnia 2017 r. 

  piaty przetarg na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,0757 ha, położonej przy 

ulicy  Grunwaldzkiej w Olecku z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 

wielorodzinną z obiektami towarzyszącymi i infrastrukturą techniczną. Przetarg 

zostanie przeprowadzony  25 kwietnia 2017 r. 
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 piąty przetarg na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,0220 ha, położonej przy 

ulicy Wąskiej w Olecku z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkalno-usługową. 

Przetarg zostanie przeprowadzony 25 kwietnia 2017 r. 

 

 Rozstrzygnięto przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,1217 ha, 

przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową przy ulicy Jagiellońskiej. Nieruchomość  

zostanie zbyta za cenę 109.621,29 zł brutto. 

 

 Nie doszły do skutku przetargi na sprzedaż: 

 nieruchomości  gruntowej o powierzchni 1,4551 ha położonej  w Olecku przy ulicy 

Ełckiej przeznaczonej  pod zabudowę wielorodzinną z usługami i zabudowę  garażową, 

 nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,8007 ha, położonej w obrębie Zatyki, 

przeznaczonej na cele rolne,  

 nieruchomości gruntowych o powierzchni 0,2319 ha i 0,1729 ha położonych  

w obrębie Babki Oleckie z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną. 

 

 Zawarto akty notarialne: 

 na sprzedaż lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy w budynku położonym w Olecku 

przy ulicy Kościuszki 16, 

 na sprzedaż nieruchomości, położonych w Olecku przy ulicy Dąbrowskiej  

z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległych, 

 na sprzedaż nieruchomości, położonych w Olecku przy ulicy Norwida  

z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległych,  

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej po zlikwidowanej drodze wewnętrznej, 

położonej w Sedrankach z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania  

nieruchomości przyległej, 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej, przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową  

przy ulicy Jagiellońskiej w Olecku, 

 na sprzedaż nieruchomości z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową  

wielorodzinną  z obiektami towarzyszącymi i infrastrukturą techniczną przy ulicy 

Grunwaldzkiej w Olecku, 

 na ustanowienie służebności gruntowej przejścia i przejazdu w obrębie Dąbrowskie 

Kolonia, 

 na nabycie lokalu mieszkalnego w miejscowości Jaśki 18. 

 

 Przypomniał, że do dnia dzisiejszego nie zostało uchylone rozporządzenie Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie zarządzenia środków związanych z wystąpieniem 

wysoce zjadliwej grypy ptaków. Dlatego też nadal obowiązuje nakaz utrzymywania drobiu 

w odosobnieniu w zamkniętych obiektach budowlanych  lub innych miejscach, w sposób 

uniemożliwiający kontakt z innymi ptakami. Przez inne miejsca przetrzymywania drobiu 

należy rozumieć woliery lub zadaszone miejsca z ogrodzeniem sięgającym od krawędzi 

dachu do podłoża. Informację o uchyleniu rozporządzenia poda do wiadomości publicznej 

poprzez stronę internetową urzędu oraz pisemnie do każdego sołectwa. 

 

 Zadania w trakcie realizacji:  

 Budowa drogi gminnej Sedranki - dr. wojewódzka nr 653. Otwarcie ofert 3 marca 

2017 roku. Wpłynęły 3 oferty. Trwa procedura oceny ofert. Wartość robót 

budowlanych (kosztorysowa) – 2.363.366,00 PLN. 
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 Przebudowa drogi gminnej w Łęgowie. Wykonawca robót: STRABAG Sp. z  o.o. 

Cena realizacji zamówienia wyniosła: 194.216,48 zł. Termin odbioru końcowego – 26 

września 2017 r. Zakres robót: przebudowa odcinka drogi gminnej o długości  

0,418 km. 

 Budowa budynku socjalnego B1 Imionki, Gmina Olecko. Termin wykonania 

zamówienia /planowany/ – 30 kwietnia 2017 r. Zakres robót: budowa budynku 

socjalnego - budynek parterowy (6 lokali socjalnych).  

 Przebudowa kanału deszczowego przy ul. Rzeźnickiej. Wykonawca dokumentacji 

technicznej: „INFRECO” Patrycjusz Krok, Suwałki. Wartość projektu technicznego 

brutto 11.316,00 PLN. Termin wykonania zamówienia – 31 maja 2017 r. 

 Zagospodarowanie terenu przy ul. Al. Zwycięstwa. Wykonawca dokumentacji:  

PRO-KOM Zakład Usług Projektowych K. Sawczuk, Olecko. Wartość usługi brutto  

– 9.840,00 PLN. Termin wykonania – 31 maja 2017 r. 

 Przebudowa ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego. W dniu  

5 stycznia 2017 r. odbył się odbiór częściowy zadania. Pozostała do wykonania 

warstwa ścieralna nawierzchni dróg. Od wartości niewykonanych w terminie robót 

naliczone będą kary umowne. 

 Przebudowa mostku w Sedrankach na drodze 141045N – prace projektowe. 

Wykonawca dokumentacji technicznej: Pracownia Projektowa „DARPOL” Zygmunt 

Dargiewicz, Gawrych Ruda, Suwałki. Wartość prac projektowych brutto  

8.241,00 PLN. Termin wykonania zamówienia – 20 czerwca 2017 r. 

 Przebudowa dogi gminnej przy ul. Zana – prace projektowe. Wykonawca 

dokumentacji technicznej: Zakład Projektowo – Usługowy „OLTRAS” Waldemar 

Dragun, Olecko. Wartość prac projektowych brutto 9.594,00 PLN. Termin wykonania 

zamówienia – 23 czerwca 2017 r. 

 Przebudowa świetlicy wiejskiej w Borawskich – prace projektowe. Wykonawca 

dokumentacji technicznej: MW-PROJEKT, Michał Wołyniec, Gołdap. Wartość prac 

projektowych brutto 12.500,00 PLN. Termin wykonania zamówienia – 25 maja  

2017 r. 

 Budowa oświetlenia przy ul. Szeremety. Wykonawca dokumentacji technicznej: 

TAMAP-REX Sp. z o.o. Zatyki, 19-500 Gołdap. Wartość prac projektowych brutto 

3.444,00 PLN. Termin wykonania zamówienia – 30 czerwca 2017 r. Zakres usługi: 

opracowanie kompletnej dokumentacji projektowo kosztorysowej – dwa punkty 

świetlne solarne. 

 Budowa linii oświetleniowej – Duły [FS], Judziki [FS], Kukowo [FS] - wykonawca 

dokumentacji technicznej: TAMAP-REX Sp. z o.o. Zatyki, 19-500 Gołdap. 

 Przebudowa świetlicy w Kukowie. Kontynuacja zadania w zakresie ocieplenia 

elewacji i podjazdu dla niepełnosprawnych. Złożono wniosek o dofinansowanie 

zadania w ramach PROW 2014-2020. Wartość zadania 50.000,00 PLN, wnioskowane 

dofinansowanie 31.815,00 PLN. 

 Przebudowa placu zabaw w parku. Złożono wniosek o dofinansowanie zadania  

w ramach PROW 2014-2020 - „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii 

rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” w ramach LSR, LGD Lider  

w EGO. Wartość zadania 200 000,00 PLN, wnioskowane dofinansowanie 127.260,00 

PLN. 

 Budowa kanału deszczowego przy Alejach Lipowych (projekt). Wykonawca 

dokumentacji: Usługi Projektowo-Techniczne i Komputerowe Andrzej Urbanowicz, 

Suwałki. Wartość usługi brutto – 11.685,00 PLN. Termin wykonania – 31 lipca  

2017 r. 

 Zagospodarowanie terenu plaży wiejskiej w Sedrankach (FS). Zlecono dostawę  

i montaż wiaty dębowej z  ławkami sprzężonymi ze stołem. Wykonawca:  DOM 
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BIELENICA, Sylwia Joka, 11-510 Wydminy, Orłowo. Cena realizacji zamówienia: 

17.835,00 zł. Termin realizacji: 31 maja 2017 r 

 Budowa drogi Os. Dąbrowskie – projekt (FS). Wykonawca usługi: Zakład Projektowo 

– Usługowy „OLTRAS” Waldemar Dragun,  Olecko. Wartość usługi brutto  

– 8.979,00 PLN. Termin wykonania zamówienia – 31 maja 2017 r.  

 Budowa siłowni terenowej w Lenartach - Fundusz Sołecki. Termin wykonania 

zamówienia – 28 kwietnia 2017 r. Wartość zamówienia: 14.000,00 PLN. 

 Budowa siłowni terenowej w Dobkach - Fundusz Sołecki. Wykonawcza zadania:  

Fit Park Sp. z o.o. - Sp.k., Toruń. Termin wykonania zamówienia – 31 maja 2017 r. 

Wartość zamówienia: 8.856,00 PLN. 

 Budowa siłowni terenowej w Ślepiu - Fundusz Sołecki. Wykonawcza zadania:  

Fit Park Sp. z o.o. - Sp.k., Toruń. Termin wykonania zamówienia – 31 maja 2017 r. 

Wartość zamówienia: 12.177,00 PLN. 

 Rozbudowa parku linowego przy Alei 450-lecia Olecka  (Budżet Obywatelski). 

Wykonawca projektu technicznego: GreenArt Architektura Krajobrazu Urszula 

Openchowska – Tusznio, Olecko Kolonia, 19-400 Olecko. Wartość usługi brutto  

– 6.365,00 PLN. Termin wykonania zamówienia – 31 marca 2017 r.  

 Trwają prace na procedurą Budżetu Obywatelskiego na 2018 r. W dniu 7 marca br. 

Zarządzeniem Nr ORN.0050.38.2017 powołano Zespół ds. Budżetu Obywatelskiego 

na 2018 rok. Pierwsze spotkanie Zespołu odbyło się w dniu 10 marca br., na spotkaniu 

omówiono projekt Regulaminu Budżetu Obywatelskiego Gminy Olecko na 2018 rok. 

Projekt Regulaminu zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza Olecka Nr 

ORN.0050.41.2017 z dnia 13 marca 2017 roku poddano pod konsultacje społeczne. 

Konsultacje zakończyły się w dniu 21 marca o godzinie 15:00. Ostateczna wersja 

Regulaminu zostanie przyjęta Zarządzeniem do dnia 31 marca br.  

 

 Po sezonie zimowym, w chwili obecnej na drogach gminnych prowadzone są prace  

równiarkami samobieżnymi. W pierwszej kolejności profilowane są drogi po których 

jeżdżą autobusy szkolne i te na których wzmożony jest ruch pojazdów. Na dzień 

dzisiejszy zostało przeprofilowane ok. 38 km dróg za kwotę ok. 15.000,00 zł. 

 Zakończono postępowanie przetargowe na Zakup usług remontowo-sprzętowych  

w ramach konserwacji dróg gruntowych na terenie naszej gminy. W ramach 

prowadzonego postępowania wpłynęły 3 oferty. Została wybrana oferta firmy Transport 

Ciężarowy Krzysztof Witkowski, której oferta okazała się najkorzystniejsza zarówno 

cenowo jak i pod względem długości udzielonej gwarancji oraz spełniała wymogi 

określone w Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia.  

 W miesiącu marcu wykonano modernizację zasileń 9 szt. linii oświetlenia ulicznego na 

terenach wiejskich. Remont miał na celu dostosowanie szaf zasilających do obecnie 

obowiązujących standardów, m. in. zainstalowano zegary astronomiczne zarządzające 

załączeniem i wyłączeniem oświetlenia ulicznego, wg czasu wschodów i zachodów, co 

pozwoli na oszczędności energii oraz szybką adaptację systemu oświetlenia do potrzeb 

mieszkańców. Modernizacja pozwoli również w znacznym stopniu ograniczyć 

niekontrolowane wyłączenia oświetlenia, a w dłuższej perspektywie czasu pozwoli na 

zmniejszenie kosztów usługi konserwacji, w związku z brakiem konieczności 

przestawienia zegarów 44 razy w roku (średnio co 8 dni). 

 W ramach umowy na utrzymanie czystości i porządku, zawartej z Przedsiębiorstwem 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. od początku miesiąca trwają prace porządkowe na 

terenach miejskich, sprzątane i zamiatane są drogi oraz chodniki należące do Gminy 

Olecko, w następnej kolejności będą usuwane tzw. dzikie wysypiska.  

 Ogromnym zainteresowaniem cieszy się przyjęty w lutym program dofinansowań na 

wymianę kotłów. Do dnia 22 marca br. złożono już 75 wniosków o udzielenie dotacji  

z budżetu gminy. 
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 W lutym producenci rolni złożyli 226 wniosków o zwrot podatku akcyzowego zawartego 

w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej, w związku z tym 

Gmina złożyła wniosek do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego o przekazanie dotacji 

celowej na łączną kwotę 674.545,74 zł. 

 17 marca br. złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

o zwrot utraconych dochodów w kwocie 4.517 zł za 2016 rok z tytułu zwolnienia  

z podatku od nieruchomości gruntów pod wodami powierzchniowymi płynącymi jezior, 

będących własnością Skarbu Państwa. 

 Przypomniał, że z dniem 31 marca upływa termin płatności:  

 opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych,  

 opłat z tytułu sprzedaży nieruchomości na raty,  

 rat opłaty adiacenckiej. 

 Program odpracowywania zaległości czynszowych: od 6 marca 2015 r. osoby zadłużone  

z tytułu czynszu na kwotę ponad 3.000 zł mogą korzystać z możliwości odpracowywania 

zadłużenia. Zaległości z tytułu czynszu i opłat na koniec 2016 roku wynoszą 1.587.684 zł 

(bez odsetek za zwłokę). Spośród wszystkich osób zalegających z czynszem ponad 150 

dłużników mogłoby skorzystać z możliwości odpracowania zadłużenia. O takiej formie 

wyjścia z zadłużenia informowano w lokalnej prasie, na stronie www urzędu. Informacja 

dotarła także bezpośrednio do każdej zadłużonej rodziny, ponieważ jest dołączana do 

rozsyłanych wezwań do zapłaty. Od początku funkcjonowania programu do dzisiaj 

wniosek o możliwość odpracowania złożyło 12 osób, z których 2 osoby pracują, 1 osoba 

odbyła szkolenie BHP i będzie skierowana do pracy, 1 osoba w części odpracowała,  

a w części spłaciła zadłużenie, natomiast pozostałe osoby nie podpisały umowy, porzuciły 

pracę lub nie regulowały bieżących opłat. Od 1 marca br. wartość świadczenia rzeczowego 

wynosi 9 zł za 1 godzinę (dotychczas było 8 zł). Przez 2 lata funkcjonowania programu 

dłużnicy odpracowali łącznie kwotę 23.194 zł. Najwyższa odpracowana przez dłużnika  

w ciągu miesiąca kwota to 1.408 zł, czyli 176 przepracowanych godzin, a najniższa – 16 

zł, czyli 2 godziny przepracowane w miesiącu. Osoby chętne do odpracowywania 

zadłużenia kierowane były do pracy w PGK, MOSiR, Zespole Szkół oraz do Wydziału 

GKO. 

 

 Na stronie Urzędu Miejskiego utworzona została zakładka BEZPIECZEŃSTWO,  

w której znajdują się informacje z zakresu bezpieczeństwa przydatne dla mieszkańców. 

Umieszczono również link do Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa, która służy do 

zgłaszania potrzeby pilnej interwencji Policji. Można również zgłosić zagrożenia, które  

w subiektywnym odczuciu mieszkańców negatywnie wpływają na ich poczucie 

bezpieczeństwa. 

 Gmina Olecko podpisała umowę z Powiatem Oleckim na współfinansowanie powiatowego 

programu zdrowotnego „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009 - 2020” dla  

120 dziewcząt zamieszkałych na terenie gminy Olecko. Do dnia 21 marca br. zgłosiło się 

50 dziewcząt z rocznika 2003 oraz 29 z rocznika 2001. Osoby chętne na wykonanie 

szczepienia mogą składać oświadczenia do 28 kwietnia 2017 r.  

 

 W marcu rozpoczęły się zajęcia dla uczniów z klas I-III szkół podstawowych w ramach 

Programu Powszechnej Nauki Pływania „Umiem pływać”. Każdy uczestnik w okresie do 

końca maja skorzysta z bezpłatnych 20 godzin lekcyjnych zajęć z nauki pływania.  

W ciągu całego roku z zajęć planowo skorzysta ok. 190 uczniów, ćwiczących  

w 13 grupach. 

 4 marca odbyły się VI eliminacje z cyklu „Warmia i Mazury pływają” gromadząc wielu 

entuzjastów pływania.  

 W nocy z 11 na 12 marca na pływalni Hali LEGA odbył się IV Ogólnopolski Nocny 

Maraton Pływacki Otyliada. Wydarzenie, które odbyło się pod hasłem „Cała Polska pływa 
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z nami” jest największą masową impreza pływacką w naszym kraju. W bieżącym roku  

w naszym województwie maraton organizowały dwa ośrodki, jednym z nich było olecki 

MOSiR. 

 

 Przypomniał o możliwości korzystania z możliwości jakie daje mobilny przewodnik 

turystyczny „Olecko i okolice”. Aplikację można pobrać bezpłatnie na swoje urządzenie 

mobilne (adres znajduje się na miejskiej stronie internetowej). To propozycja zarówno dla 

przyjezdnych jak i mieszkańców, którzy chcieliby mieć szybki dostęp do aktualnych  

i przydatnych informacji lokalnych w swoim smartfonie lub tablecie. Aplikacja posiada 

wbudowaną m.in. bazę obiektów turystycznych i handlowo-usługowych, dzięki czemu 

możliwe jest korzystanie z niej bez konieczności łączenia się z Internetem. 

 W tym miesiącu wydany został pierwszy bezpłatny biuletyn informacyjny „Z Oleckiego 

Ratusza”. Wydawany będzie co kwartał. W biuletynie znajdują się informacje na temat 

działalności Urzędu Miejskiego w Olecku i jednostek organizacyjnych gminy. Nakład 

kwartalnika wynosi  8 tys. egzemplarzy, kolportowany jest tylko w mieście. Część nakładu 

chcemy przekazywać poprzez sołtysów na tereny wiejskie. Wydzielona część nakładu  

wykładana jest w urzędach i instytucjach. Wydawanie kwartalnika to odpowiedź na uwagi 

o tym, że za mało informacji o pracy urzędu dociera do mieszkańców. 

 27 lutego 2017 r. odebrał z rąk marszałka województwa warmińsko-mazurskiego, Gustawa 

Marka Brzezina dyplom za zajęcie I miejsca w Rankingu Zrównoważonego Rozwoju 

Jednostek Samorządu Terytorialnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 2016  

w kategorii gminy miejsko-wiejskie. Ranking rozwoju  opracowany został pod 

przewodnictwem prof. Eugeniusza Sobczaka z Wydziału Administracji i Nauk 

Społecznych  Politechniki Warszawskiej. W opracowaniu wzięto pod uwagę kilkanaście 

wskaźników, które obejmują trzy obszary rozwoju: gospodarczy, społeczny oraz ochrony 

środowiska. Analizowano m.in. wydatki na projekty inwestycyjne na mieszkańca, liczbę 

pracujących na 1000 mieszkańców, liczbę podmiotów gospodarczych, saldo migracji  

i liczbę absolwentów szkół ponadgimnazjalnych na 1000 mieszkańców. Wg rankingu 

gmina Olecko jest liderem zrównoważonego rozwoju na tle gmin miejsko-wiejskich 

naszego województwa. Ranking pokazuje też dane na temat atrakcyjności zamieszkania na 

podstawie wskaźnika, jakim jest migracja. Dla Olecka wynosi -0.09, co oznacza, że 

praktycznie taka sama ilość osób wybiera Olecko jako miejsce zamieszkania, co wyjeżdża. 

Ponadto Olecko zajęło 1 miejsce w XIII Konkursie Jednostek Samorządu Terytorialnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego 2016 „Dynamika liczby osób pracujących  

w gminach” w kategorii gmin miejsko-wiejskich. Wyniki rankingu są opracowywane na 

podstawie niezależnych danych Głównego Urzędu Statystycznego (Bank Danych 

Lokalnych) i obejmują swym zakresem wszystkie jednostki samorządowe w Polsce  

w podziale na gminy miejskie, miejsko-wiejskie, wiejskie oraz miasta na prawach powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

odnośnie zaległości mieszkańców z tytułu czynszu i opłat, które na koniec 2016 roku 

wynoszą ponad 1,5 mln zł i programu odpracowywania tych zaległości, z którego mieszkańcy 

nie chcą korzystać zapytał, czy inwestycja budowy budynku socjalnego w Imionkach w jakiś 

sposób pomoże rozwiązać ten problem. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że program opracowany przed dwoma laty jest praktycznie do zaakceptowania 

przez każdego kto zalega z opłatą za mieszkanie. Jednak przytoczone przed chwilą dane 

wyglądają fatalnie. Dłużników jest dużo, a nie ma z ich strony chęci do odpracowywania 

zadłużenia. Pomimo podejmowanych działań trudno jest zadłużenie wyegzekwować. Sprawę 

częściowo rozwiązują mieszkania socjalne. Pamięta, gdy postawiono pierwszy budynek, 

wpływy do budżetu za zaległe czynsze były znaczące. Mieszkańcy zaczęli się bać eksmisji do 
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tych kontenerów. Obecnie, jaki efekt będzie, okaże się na początku maja, po oddaniu do 

użytku 6 mieszkań socjalnych. Może ktoś powiedzieć, że kwota 9 zł netto jest nieduża, ale 

każdy komu zależy może z tego skorzystać poprzez wykonywanie prostych prac. 

 

Radni nie zgłaszali więcej pytań ani uwag. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż w okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły następujące sprawy: 

 w dniu 27 lutego 2017 r. wpłynęło wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z kontroli przeprowadzonej w Gminie Olecko. Odpowiedź na zalecenia 

pokontrolne Burmistrz przesłał do RIO w dniu 22 marca 2017 r. Pisma znajdują się do 

wglądu w biurze Rady Miejskiej, 

 w dniu 1 marca 2017 r. Radny Maciej Juchniewicz złożył rezygnację z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. Stosowne projekty uchwał zostały ujęte  

w porządku obrad dzisiejszej sesji, 

 w dniu 13 marca 2017 r. Mieszkańcy Wieliczek i Lipkowa złożyli wniosek w sprawie 

pokrycia asfaltem drogi gminnej prowadzącej do Lipkowa, 

 w dniu 20 marca 2017 r. wpłynęło pismo mieszkańców Olecka o wyjaśnienie 

nieprawidłowości w zakresie działań urzędu miejskiego w podanych w piśmie punktach. 

Chodzi o sprawę Państwa U. Referat Komisji Rewizyjnej dotyczy właśnie tej sprawy, 

 w dniu 23 marca 2017 r. wpłynął protest nauczycieli Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi w Kijewie przeciwko propozycji zawartej w projekcie uchwały  

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, 

 przypomniał, iż w dniu 30 kwietnia upływa termin złożenia oświadczeń majątkowych. 

 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

o 10 marca 2017 r. odbyły się posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Statutowej, 

o 22 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki; 

o 23 marca 2017 r. odbyły się posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, 

Sportu i Rekreacji oraz Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa. 

 

Radni nie zgłaszali pytań w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 5 - Podjęcie rezolucji w sprawie protestu przeciwko budowie centrum 

badawczo - rozwojowego hodowli trzody chlewnej w miejscowości Imionki w Gminie 

Olecko. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, iż w wyniku spotkań z mieszkańcami i radnymi Rady Miejskiej  

na komisjach został opracowany projekt rezolucji w sprawie protestu przeciwko budowie 

centrum badawczo - rozwojowego hodowli trzody chlewnej w miejscowości Imionki  

w Gminie Olecko. Uzasadnienie projektu rezolucji zostało rozbudowane w stosunku do 

pierwszej wersji o uwagi mieszkańców i radnych. Doprecyzowano zapisy i to co zostało 
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wniesione wyczerpuje uzasadnienie sprzeciwu przeciwko powstaniu tej inwestycji. We 

wtorek odbył spotkanie w Olsztynie z panią dyrektor Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska. Zawiózł jej materiały, które przekazało Nadleśnictwo Olecko oraz informacje 

mieszkańców i złożył na piśmie propozycję, aby zastanowić się nad decyzją o rocznym 

monitorowaniu warunków przyrodniczych. Chodzi o zwierzęta chronione, które tam 

występują. Pani dyrektor obiecała, że pochyli się nad tą sprawą. Jeżeli byłby zarządzony taki 

monitoring, to na okres roczny wstrzymuje wszelkie działania. Firmę Wesstron  

– potencjalnego wykonawcę tej inwestycji wezwano do uzupełnienia raportu oddziaływania 

na środowisko, które będzie szczegółowo analizowane przez RDOŚ. Pani dyrektor ponadto 

sugerowała, że trzeba przeanalizować, czy moc tej biogazowni nie jest zbyt mała w stosunku 

do ilości produkowanej gnojowicy. Należy się też zastanowić, co będzie po przerobieniu tej 

gnojowicy, bo firma która chce zbudować tak dużą fermę ma tylko 4,5 ha ziemi. Gmina szuka 

w tej chwili hydrologa. Być może uda domówić się z jakąś uczelnią, aby przeprowadzić 

ekspertyzę wpływu inwestycji na poziom wód gruntowych. Jeśli chodzi o dwie działki, które 

nabyła firma jest wysoki poziom wód gruntowych. W niedalekiej odległości między 

Krupinem a Markowskimi jest również duże ujęcie wody dla praktycznie całej gminy 

Wieliczki. Ponadto zbierane są podpisy mieszkańców. Ważne jest, by zebrać ich jak 

najwięcej. W dniu 4 kwietnia 2017 r. o godzinie 16:00 w sali konferencyjnej odbędzie się 

spotkanie otwarte dotyczące tego problemu z udziałem przedstawiciela firmy Wesstron. 

Zapraszał wszystkie zainteresowane osoby. Ponadto, Pracowni Zapachowej Jakości Powietrza 

w Instytucji Inżynierii Chemicznej Procesów Ochrony Środowiska zlecono opracowanie 

oceny zasięgu zapachowego oddziaływania planowanej inwestycji ponieważ przepisy  

o ochronie środowiska praktycznie nic nie mówią na temat zapachów. Opracowanie zostanie 

wykonane i podane do publicznej wiadomości. Na dzisiejszą sesję przygotowano również 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru „Imionki I”. Miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego wstrzymuje wszelkiego rodzaju działalność na terenach objętych mpzp. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

prosił o przedstawienie opinii Komisji Rady.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt rezolucji.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt rezolucji. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz  

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu rezolucji w związku z tym, że na komisji 

dopiero były ustalane zapisy projektu. Podziękowała panu Bondarenko i panu Kalejcie oraz 

panu Sienkiewiczowi za udział w posiedzeniu. Uwagi, które wnieśli posłużyły do 

przeredagowania rezolucji. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt rezolucji w sprawie protestu przeciwko budowie centrum badawczo  

- rozwojowego hodowli trzody chlewnej w miejscowości Imionki w Gminie Olecko. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu rezolucji.  
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Radny Wojciech Leonarczyk 

uważa, że należy podjąć prace nad skutecznym dokumentem strategicznym blokującym 

możliwość tworzenia nowych ferm na terenie gminy. 
 

Mieszkanka Olecka – Grażyna O. 

zapytała, dlaczego Rada Miejska nie naświetliła sprawy dużo wcześniej skoro wniosek w kwestii 

budowy centrum badawczego wpłynął 16 grudnia 2016 r. Dlaczego Burmistrz nie poinformował 

o tym fakcie na sesji w dniu 28 grudnia, skoro na każdej przedstawia on informacje o działalności 

w okresie międzysesyjnym. Zgodnie z literą prawa wszystkie procedury administracyjne zostały 

zachowane przez urzędników, ale urzędnicy i burmistrz powinni wiedzieć, że taki wniosek to są 

daleko idące konsekwencje dla mieszkańców. W związku z tym powinien naświetlić sprawę, 

doprowadzić do dialogu i konsultacji z mieszkańcami. 

 

Mieszkaniec gminy Olecko – Krzysztof  D. 

powiedział, że mieszkańcy Imionek są przeciwni budowie chlewni. Zebrali do tej pory ponad 50 

podpisów. Nie są to jeszcze wszystkie podpisy. Chcą, by Olecko było piękne tak jak do tej pory. 

 

Mieszkanka Olecka – Krystyna K. 

podziękowała panu Dawidowi Bondarenko i radnemu Maciejowi Juchniewiczowi, którzy 

pracowali po nocach nad tym problemem. Zwróciła uwagę na zbliżający się podobny problem  

w Kukowie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odpowiedział, że na jego ręce nie wpłynęło żadne pismo ani od firmy Leaspol Agro ani od 

inwestora firmy Wesstron, więc nie mógł poinformować o tej sprawie ani zająć stanowiska. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  
wyjaśnił, że do tej pory nie było praktyki, aby o wszystkich wnioskach, które wpływają do gminy 

informować, a jest ich naprawdę dziesiątki. Postanowił jednak to zmienić przynajmniej  

w przypadku rzeczy bardzo istotnych, które mają wpływ na całe miasto. Sądził, że podanie do 

publicznej wiadomości przyniesie jakiś odzew, ale go nie było. Nie ma to jednak nic do rzeczy, 

bo działania podjęto w porę. Nic nie zostało przeoczone. Żadna decyzja nie zostanie podjęta 

dopóki nie będą wyczerpane wszystkie środki. Uzupełniony raport oddziaływania na środowisko  

i stanowisko RDOŚ na temat raportu i inwestycji będzie podane do publicznej wiadomości. 

Dzisiaj Rada Miejska podejmie uchwałę w sprawie przystąpienia do mpzp, która w ogóle 

przesunie procedurę na dłuższy okres. Dodał, że podobny problem ma wiele gmin  

w województwie. Inwestorzy „polubili” nasze województwo. Żadne województwo nie ma tylu 

kłopotów z dużymi fermami, co województwo warmińsko-mazurskie. Trzeba każdy pomysł 

zbierać, działać skutecznie i  walczyć. Na pewno nie będzie decyzji pozytywnej jeśli chodzi  

o decyzję środowiskową.  

 

Mieszkanka Olecka – Grażyna O. 

stwierdziła, że odpowiedź nie jest dla niej satysfakcjonująca, bo nie interesuje jej, co się w innych 

gminach dzieje. Burmistrz w tym temacie nic nie zrobił w odpowiednim terminie. To dzięki panu 

Bondarenko sprawa wyszła na jaw. Warmińsko-Mazurska Izba Rolnicza zorganizowała 

spotkanie, w którym uczestniczyła. To ona zaproponowała Radnym, by zbierali podpisy  

w swoich obwodach, a Burmistrz się tylko do tego „przykleja”. To jest bardzo ważna inwestycja, 

a Burmistrz mówi, że nic się nie stało. W protokole sesji z 28 grudnia 2018 r. w informacjach 

międzysesyjnych nie ma żadnej wzmianki o złożonym wniosku. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  
odpowiedział, że wniosek był podany do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty. 

Terminy są zachowane i nadal będzie działał zgodnie z obowiązującym prawem. Wszystkim 

zależy na tym, by obronić się przed tą inwestycją. 
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Innych uwag ani pytań nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt ww. rezolucji pod głosowanie.  

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem rezolucji głosowało 21 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła rezolucję sprawie protestu przeciwko budowie centrum badawczo  

- rozwojowego hodowli trzody chlewnej w miejscowości Imionki w Gminie Olecko. 

 

R e z o l u c j a Nr ORN.0007.1.2017 

w załączeniu 
 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 6 – Rozpatrzenie sprawy Państwa U. dotyczącej nieruchomości przy ul. 

Zamostowej w Olecku – referat Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jarosław Bagieński  

odczytał referat – treść w załączeniu do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zwrócił się do obecnego na sali pana U. z informacją, że w tej chwili w Starostwie 

Powiatowym trwa postepowanie wyjaśniające. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

oznajmił, że wszystko jest „mieszane” przez urzędników. W dokumentach uzyskanych  

ze Starostwa Powiatowego bez przerwy pojawiają się działki 93/4 oraz 96/3, która już jest 

pokryta kostką i teraz projekty „się robią” w starostwie. Urząd, Burmistrz i policja nie widzą 

nieprawidłowości, a pobocze jest rozjeżdżone i cały czas stoją samochody, ale gdy on ułożył 

kamienie żeby utrudnić parkowanie przed posesją, to za to będzie miał sprawę.  

 

Innych uwag ani pytań do treści referatu nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 7 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące interpelacje: 

 zapytał, co będzie z dziećmi z klas IV i VI, których rodzice nie przeniosą do szkół 

zgodnie z nowymi obwodami i jeśli nie będą spełniać kryteriów rekrutacji dla dzieci 

spoza obwodu, 

 zapytał, czy po realizacji inwestycji dotyczącej amfiteatru, który jest planowany  

z Programu Polska – Litwa, gdzie środki są na tyle ograniczone, że starczy na 

amfiteatr, ale bez zadaszenia, gmina będzie musiała „wytrzymać" okres trwałości 

projektu czyli 5-6 lat, żeby móc przystąpić do pozyskiwania pieniędzy na zadaszenie. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

 zapytał, na jakich zasadach udostępniono parking na wyłączność banku znajdującego 

się przy ul. 11 Listopada. 
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Radna Anna Kaczor 

podziękowała prezesowi Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej za szybkie sprzątanie 

miasta. Jednocześnie podziękowała za naprawienie dziury na ulicy Batorego. 

Odnośnie inwestycji dotyczącej remontu dróg przy ul. Słowackiego, Asnyka i Żeromskiego, 

która rozpoczęła się jesienią zapytała, kiedy ulice będą pokryte asfaltem. 

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odniósł się do następujących spraw: 

 jeśli chodzi o dzieci z klas IV i VI nie ma takiej możliwości, by te dzieci nie 

przeniosły się do szkół zgodnie z obwodem. Sieć szkół jest ustalona w taki sposób, by 

w szkołach nie było dwuzmianowości. Ustawa tak nakazuje. Jeżeli ktoś nie chce, to 

może złożyć skargę do pani minister, bo jest to niezależne od gminy. Robienie 

jakichkolwiek ustępstw byłoby działaniem na szkodę przede wszystkim Gimnazjum 

Nr 2 w Olecku, 

 środki z Programu Litwa-Polska są ograniczone i po rozmowach z samorządowcami  

z rejonu wileńskiego postanowili, że będą składać taki wniosek po ogłoszeniu naboru. 

Nabór będzie ogłoszony w tym roku. W tej chwili będzie opracowywany projekt 

techniczny na amfiteatr w miejscu starego amfiteatru. Wielokrotnie rozmawiano  

z panem Gierszewskim, by skalkulował koszty, bo zamierzeniem był amfiteatr kryty, 

ale niestety koszt konstrukcji dachu jest prawie taki sam, a może nawet wyższy niż 

koszt przebudowy amfiteatru. Postanowiono wykonać widownię i scenę, a w drugim 

etapie dach. Odnośnie okresu trwałości 5 lat od wykonania - raczej jedno z drugim nie 

będzie kolidowało, 

 odnośnie parkingu przy ul. 11 Listopada nie odpowie bezpośrednio, bo z tego co 

pamięta, było to na etapie budowy banku. Odpowie po odszukaniu dokumentów, 

 asfalt będzie położony prawdopodobnie jeszcze przed świętami. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 8 – Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

 zgłosiła wniosek, aby zorganizować spotkanie informacyjne z inwestorem, 

pracownikiem urzędu oraz mieszkańcami Kukowa i Osiedla Siejnik w sprawie 

rozbudowy fermy trzody chlewnej w Kukowie, 

 zgłosiła wniosek dotyczący drogi powiatowej w Kukowie. Od początku jej istnienia, 

na wysokości posesji państwa Raczyło i Poszwa płynie woda. Prosiła  

o ustalenie, skąd woda wypływa i zabezpieczenie tego miejsca. Szczególnie zimą jest 

to niebezpieczny odcinek, jest bardzo ślisko, 

 poinformowała, że podczas spotkania z Seniorami wnioskowano o uruchomienie 

komunikacji miejskiej z Lesku do szpitala. Podobny wniosek zgłoszony przez nią 

wcześniej został rozpatrzony negatywnie. Ponowiła wniosek. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

poinformował, że na komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, sportu i Rekreacji zgłosił 

następujące wnioski: 

 w związku ze sprawą fermy hodowlanej w Imionkach, w imieniu Klubu Radnych 

OKO zgłosił wniosek w sprawie wszczęcia prac nad zmianą Studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania miasta i gminy Olecko, chroniących gminę przed 

podobnymi inwestycjami w przyszłości, 
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 zgłosił wniosek, aby sprawdzić, gdzie w gminie są obszary nie objęte miejscowymi 

planami zagospodarowania przestrzennego lub objęte mpzp, ale bez jednoznacznych 

zapisów i wszcząć odpowiednie procedury, by nie dopuścić w przyszłości na tych 

terenach do budowy ferm hodowlanych. 

 

Następnie zgłosił wniosek o zorganizowanie w dniu 31 marca 2017 r. o godzinie 13:00 w sali 

konferencyjnej urzędu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w celu analizy 

planowanej budowy centrum badawczo-rozwojowego hodowli trzody chlewnej  

w miejscowości Imionki. Prosił o poddanie wniosku pod głosowanie. Jego wniosek złożony 

w ubiegłym tygodniu o zwołanie takiego posiedzenia nie doszedł do skutku ze względu na to, 

że Burmistrz zapowiedział wizytę w RDOŚ. Oprócz spotkania z inwestorem trzeba zebrać  

i uporządkować argumenty przeciw inwestycji na podstawie istniejących dokumentów 

strategicznych, planistycznych, dostępnych danych, informacji i materiałów źródłowych. 

Należy przejrzeć studium pod kątem ewentualnych zmian i przede wszystkim określenia 

niezbędnych zasobów do przeprowadzenia skutecznych działań, które uniemożliwią 

realizację tej inwestycji. Oprócz przyjęcia uchwały w sprawie Imionek, co stanowi pierwszy 

krok, strona społeczna też chciałaby się w to włączyć. Być może potrzebne będzie poniesienie 

kosztów na kancelarię prawną, wynajęcie organizacji, instytucji, które w sposób ekspercki 

przygotują petycję z podpisami mieszkańców i ewentualne argumenty na dalszym toku 

postępowania. Argument, że inwestor do końca marca nie może przyjechać do Olecka do 

niego nie przemawia i w swoim wniosku nie prosił o jego udział. Chodzi mu o udział ludzi, 

którzy chcą pracować nad argumentami przeciw. Lista osób, które należałoby zaprosić na 

posiedzenie jest zawarta we wcześniej wystosowanym wniosku. Przypomniał, że do 31 marca 

zbierane są podpisy, które można też przynieść na wspólne posiedzenie komisji. Osoby, które 

jeszcze nie podpisały się i chcą pozbierać podpisy mogą pobrać listy w biurze Rady 

Miejskiej.  

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

 w odpowiedzi na wniosek zgłoszony podczas ostatniej sesji dotyczący przekazania 

zarządcy drogi sprawy poszerzenia drogi na ulicy Batorego otrzymał informację,  

że „(…) istniejące ubytki w nawierzchni ulicy usuwane są na bieżąco. Pozostały 

zakres wniosku, dotyczący poszerzenia nawierzchni jezdni i budowy zatoki 

postojowej, wiąże się z przebudową ulicy. Wniosek w sprawie przebudowy należy 

kierować do Powiatu Oleckiego. Dotychczasowa praktyka wskazuje, iż realizacja 

powyższego przedsięwzięcia inwestycyjnego byłaby możliwa przy dofinansowaniu 

przez Gminę Olecko i włączeniu zadania do planu inwestycji dróg powiatowych przez 

Radę Powiatu w Olecku.” W związku z tym zwrócił się do Burmistrza, aby podjął 

rozmowy z powiatem w sprawie potrzeby wprowadzenia tej inwestycji do budżetu. 

 Na poprzedniej sesji Burmistrz mówił, że gmina jest gotowa przeznaczyć środki  

na ten cel, 

 poinformował, że dzisiaj o godzinie 7:50 ulica Wojska Polskiego była zablokowana, 

ponieważ oczyszczano ulice. Stał ciągnik, przyczepa i pracownicy szufelkami zbierali 

piasek. Mieszkańcy w tym czasie wyjeżdżają do pracy i wiozą dzieci do szkoły.  

Po godzinie 8:00 już nikogo nie było. Prosił, by brać pod uwagę godziny pracy przy 

sprzątaniu miasta, 

 

Odnosząc się do rezolucji w sprawie protestu przeciwko budowie centrum badawczo 

- rozwojowego hodowli trzody chlewnej w miejscowości Imionki w Gminie Olecko prosił, by 

jego wystąpienie w punkcie dotyczącym rezolucji potraktować jako wniosek. 
 

Radni nie zgłaszali więcej wniosków ani oświadczeń. 

 



 16 

Radny Henryk Markowski 

odniósł się do wniosku Radnego Wojciecha Leonarczyka w sprawie ul. Batorego. 

Poinformował, że w Starostwie Powiatowym złożył petycję z 80 podpisami mieszkańców. 

Otrzymał w tej sprawie kilka odpowiedzi, że brakuje pieniędzy. Burmistrz na ostatniej sesji 

zobowiązał się, że jeżeli będzie taka potrzeba, to jakąś sumę wygospodaruje. Ten temat 

„ciągnie” się od paru lat. Podziękował koledze radnemu, że także poruszył ten temat. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

dodał, że Starosta Olecki w sprawie progu zwalniającego też przez prawie 2,5 roku mówił,  

że nie ma środków, więc trzeba cały czas działać. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poddał wniosek Radnego Macieja Juchniewicza pod głosowanie. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem wniosku głosowało  

21 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, że Burmistrz odpowiedzi na wnioski udzieli na piśmie.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 9 – Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, 

radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych dotyczące projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z przedstawicieli jednostek pomocniczych, radnych Oleckiej Rady 

Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów lub innych osób zainteresowanych chciałby zabrać 

głos na temat projektów uchwał będących przedmiotem obrad sesji. 

 

Sołtys Sołectwa Gąski – Alicja Stefanowska 

odniosła się do artykułu, który ukazał się w prasie lokalnej dotyczącego sprawozdania  

z komisji budżetowej jako, że to ma związek z głosowaniem nad projektem uchwały  

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. W jej pojęciu, jeśli coś poddaje się opinii publicznej należy przedstawić pogląd 

przynajmniej dwóch stron. Natomiast pojawiła się wypowiedź mocno emocjonalna i zabrakło 

zdrowego rozsądku. Zostały podważone kompetencje Kuratorium Oświaty w Olsztynie. 

Wszyscy pamiętają, że w poprzedniej uchwale był zapis, który miał „połączyć” szkołę 

podstawową w Gąskach z gimnazjum w Kijewie. Otóż Kurator nie mógł wydać takiej opinii, 

ponieważ opiniował uchwałę przede wszystkim pod kątem zgodności z zapisami ustawy  

o tzw. bliskiej lokalizacji. Ponadto zarzucono Kuratorium, że pojawiły się dwie sprzeczne 

opinie. Powołano się w tej kwestii na interpretacje Ministerstwa Edukacji Narodowej. Jednak 

inna interpretacja absolutnie nie precyzuje, że Kuratorium ma prawo bądź nie, wydać drugiej 

opinii. Pismo, które przyszło po kilku dniach od zaopiniowania uchwały nie było drugą opinią 

tylko korektą do punktu 5 opinii wydanej 17 marca.  

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

oznajmił, że tematyka dotycząca przekształceń faktycznie jest nowością. Ustawa weszła  

w życie dopiero trzy miesiące temu. Jedno Kuratorium ma inne stanowisko niż drugie. 

Odnośnie kwestii możliwości funkcjonowania szkół w jednym budynku bądź  

w odległości – przepis, o którym mówiła mieszkanka dotyczy dążenia do tego, aby 
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ośmioletnie szkoły podstawowe były szkołami funkcjonującymi w jednym budynku. Cel 

zapisu jest taki, by budynki znajdowały się w bliskim położeniu, natomiast nie jest to 

warunek obligatoryjny. Jeśli chodzi o opinię Kuratorium Oświaty, pierwsza opinia faktycznie 

wskazywała na termin 1 września 2019 r. Przepisy są nowe i trudno w tej chwili  

o jakiekolwiek interpretacje. Natomiast przepis brzmi, że opinia Kuratora Oświaty, jest 

wiążąca i nie służy od niej zażalenie. Ogólnie rzecz biorąc w postępowaniu 

administracyjnym, gdzie jest mowa o wiążącym charakterze opinii, to taki wiążący charakter 

jest nie tylko dla podmiotu, który opinię dostaje czyli w tym przypadku dla gminy, ale 

również dla podmiotu, który tę opinię udziela. Organ, który wydaje decyzję nie ma prawa jej 

zmienić. Chyba, że ktoś wniesie odwołanie. Można mieć tutaj wątpliwości, czy faktycznie 

Kuratorium Oświaty swoją opinię może zmienić czy też nie. 

 

Sołtys Sołectwa Gąski – Alicja Stefanowska 

nie będzie polemizowała z prawnikiem, bo nie to miała na celu. Po prostu chciała powiedzieć, 

że jeżeli przedstawia się jakąś opinię to powinna ona być w 100% pewna.  

 

Sołtys Sołectwa Zatyki – Remigiusz Arciszewski 

zabrał głos odnośnie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Ma wrażenie, że zapomniano o dzieciach  

z dysfunkcjami. Nie wie, czy to zostało ujęte w poprawce, która miała być wczoraj 

stworzona, bo do tej  pory w szkołach w Kijewie i w Gąskach mogły się uczyć dzieci  

z dysfunkcjami. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że ta kwestia pozostaje bez zmian. 

 

Sołtys Sołectwa Zatyki – Remigiusz Arciszewski 

odniósł się do projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. Wspominał 

rok temu i miało to zostać ujęte w uchwale, by zapobiegać bezdomności poprzez sterylizację  

i kastrację zwierząt należących do osób prywatnych i wydzielenie funduszu na ten cel. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że zostało to uwzględnione. 

 

Innych uwag nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Przerwa 5 minut 

 

Do punktu 10 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Olecku;  
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że Pan Maciej Juchniewicz złożył rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej z dniem 1 marca. Wobec powyższego przygotowano stosowny projekt 

uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

oznajmił, że uchwała w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej wiąże się z interesem prawnym osoby, która „traci” 

funkcję, a zatem pan Juchniewicz nie powinien uczestniczyć w głosowaniu.  

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

17 radnych, 2 radnych było przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.17.2017 

w załączeniu 

 

b) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku;  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

przypomniał, że zgodnie z § 23 ust. 1 Statutu Gminy rada wybiera ze swego grona 

wiceprzewodniczącego bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym.  

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 
poinformował, że kandydaci na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej nie powinni brać udziału 

w głosowaniu. 

 

Prosił o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.  
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Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

w imieniu Dobra Wspólnego zgłosiła kandydaturę Pani Wioletty Doroty Żukowskiej. Jest to 

przede wszystkim doświadczona radna dwóch kadencji, wieloletnia członkini i wiceprezeska 

organizacji pozarządowych. Inicjatorka, współorganizatorka ponad 45 inicjatyw wiejskich  

a także miejskich, które wpisały się w kalendarz wydarzeń naszej ziemi oleckiej między innymi  

9 jarmarków świątecznych. Aktywnie rozwiązująca problemy mieszkańców. Animatorka działań 

na rzecz rozwoju rękodzieła, turystyki, a także, co jest bardzo istotne w obecnym czasie i dla 

miasta Olecka – sportowej aktywności rodzin. Zawsze kierująca się zasadą dobra wspólnego 

mieszkańców, czego dała wyraz niejednokrotnie - swojej odwagi, rzeczowości, kompetencji,  

a także skuteczności w działaniach. 

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zgłosił kandydaturę Pana Krzysztofa Fidlera - wieloletniego radnego, doświadczonego  

i opanowanego, który dzięki swoim cechom charakteru i osobowości jest jak najbardziej godny 

tego, by reprezentować Radę Miejską w Olecku. 
 
Radny Krzysztof Fidler wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatur nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zaproponował przegłosowanie zamknięcia listy kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej.  

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za zamknięciem listy głosowało 21 radnych.  

 

Rada zamknęła listę kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

poinformował, iż w celu przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego Rady, należy wybrać 

trzyosobową Komisję Skrutacyjną, która przeprowadzi głosowanie i ogłosi wynik.  

Prosił o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej. Przypomniał, że osoby 

kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej. 
 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła kandydaturę Pana Zbigniewa Jana Aksienionka. 

 

Radny Zbigniew Jan Aksienionek wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Radny Maciej Juchniewicz 

zgłosił kandydaturę Pani Justyny Cieślukowskiej. 

 

Radna Justyna Cieślukowska wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Radny Grzegorz Wróblewski 

zgłosił kandydaturę Pana Leszka Stanisława Olszewskiego.  

Radny Leszek Stanisław Olszewski wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Innych kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zaproponował przegłosować zamknięcie listy kandydatów.  



 20 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za zamknięciem listy głosowało 21 radnych.  

 

Rada zamknęła listę kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

oznajmił, iż Komisja Skrutacyjna będzie pracować w składzie:  

1) Zbigniew Jan Aksienionek, 

2) Justyna Cieślukowska,  

3) Leszek Stanisław Olszewski.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

ogłosił przerwę w celu ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej oraz przygotowania kart  

do głosowania.  

 

Przerwa 10 minut.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytywał kolejno nazwiska radnych, a Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Justyna 

Cieślukowska wydawała karty do głosowania.  

 

Głosowanie odbywało się za parawanem, gdzie wyczytani radni oddawali swój głos, a karty do 

głosowania wrzucali do urny.  

 

Po oddaniu głosów przez radnych, Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę do czasu 

ustalenia wyników wyborów przez Komisję Skrutacyjną.  

 

Przerwa 10 minut.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odwołał przerwę i poprosił radnych o zajęcie swoich miejsc w celu wysłuchania Mieszkanki 

Olecka – Grażyny O., której przez towarzyszące obradom emocje zapomniał udzielić głosu  

w punktu 9 porządku obrad. 

 

Mieszkanka Olecka – Grażyna O. 

w odniesieniu do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Kukowo – tereny obsługi produkcji rolnej” poinformowała, 

że będzie wdzięczna jeżeli Rada Miejska podejmie przedmiotową uchwałę. Ma nadzieję, że ten 

plan pozwoli na wstrzymanie następnej inwestycji o charakterze brzydkich zapachów. W tej 

sprawie urzędnik również zachował się zgodnie z literą prawa - wpłynął wniosek, było 

obwieszczenie, termin wnoszenia uwag i wniosków, ale niestety ponownie Rada Miejska nie 

została poinformowana na sesji o wpłynięciu tego wniosku. Prosiła, by wytłumaczyć na jakim 

etapie jest sprawa, bo w październiku 2016 r. Burmistrz wydał decyzję o środowiskowych 

uwarunkowaniach dla inwestora. Jakie są możliwości, aby zapobiec rozbudowie. Ma nadzieję, że 

Rada Miejska pomoże w zbieraniu podpisów w swoich obwodach, bo generalnie dotyczy to całej 

społeczności Olecka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odpowiedział, że tak jak w przypadku Imionek procedura została zachowana. Podejmowane 

działania związane z mpzp procedurę tę wydłużają, ponieważ plan wstrzymuje każdą inwestycję. 

Niemniej jednak społeczny protest poprzez zbieranie podpisów uważa za jak najbardziej słuszny. 
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Mieszkanka Olecka – Grażyna O. 

ma nadzieję, że inwestycja będzie wstrzymana. Prosiła, by jak najszybciej zorganizować 

spotkanie, o które wnioskowała Radna Żukowska, najlepiej jeszcze przed 31 marca np. we 

wtorek.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

poprosił Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyników głosowania. 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Justyna Cieślukowska  

odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej – w załączeniu do protokołu.  

 

Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że Pan Krzysztof Fidler otrzymał bezwzględną większość 

głosów i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Krzysztof Fidler 

podziękował radnym, którzy oddali na niego głos za zaufanie. Głosy, które zostały oddane na 

jego koleżankę Wiolettę Dorotę Żukowską są dla niego równie ważne. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

w celu stwierdzenia, że wybory zostały przeprowadzone prawidłowo i zgodnie z przepisami, 

poddał pod głosowanie uchwałę Nr ORN.0007.18.2017 Rady Miejskiej w Olecku w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku.  

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych. 
 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Olecku.  
 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.18.2017 

w załączeniu 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej 

w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017;  
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że temat pt. „Stan przygotowań do reformy oświaty w Gminie Olecko. Nowa sieć 

szkół Gminy Olecko" przenosi się z marca na czerwiec. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy 

Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego 

planu pracy Rady Miejskiej w Olecku i sposobów jego realizacji w roku 2017. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.19.2017 

w załączeniu 

 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Olecku na rok 2017;  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że na wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej temat pt. „Sposób  

i efektywność wykorzystania osób skazanych w ramach wykonywania nieodpłatnej 

kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej orzeczonej w zamian 

nieściągalnej grzywny” przenosi się z marca na wrzesień. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 
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 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2017. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.20.2017 

w załączeniu 

 

e) zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku;  
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że nałożenie nowych zadań wprowadzonych ustawą o wsparciu kobiet w ciąży 

i rodzin „Za życiem” spowodowało, że obowiązujący dotychczas Statut Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Olecku wymaga aktualizacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Olecku. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.21.2017 

w załączeniu 

 

f) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego;  
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że na ostatniej sesji Rady Miejskiej podjęta została uchwała w sprawie 

projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Projekt, przesłano do zaopiniowania przez związki zawodowe oraz Warmińsko 

-Mazurskie Kuratorium Oświaty w Olsztynie. Został on zaopiniowany pozytywnie. Poprawki 

wskazane w opinii Kuratorium Oświaty zostały uwzględnione w projekcie uchwały  

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. Zgodnie z opinią Kuratorium Oświaty, gimnazjum w Kijewie  

przekształca się w ośmioletnią szkołę podstawową w Kijewie z dniem 1 września 2017 roku. 

Autopoprawki, które wprowadzono w stosunku do poprzedniej wersji są następujące: 

 w § 1 pkt 3 słowa „projekt planu” zastąpiono słowami „plan sieci”, 

 w § 6 dotyczącym Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie dokonano 

zmiany w punktach: 

 2) dzień rozpoczęcia działalności szkoły: 1 września 2017 r., 

 3) rok szkolny, w którym rozpocznie się kształcenie w I klasie: 2017/2018, 

 4) dzień zakończenia działalności gimnazjum: 31 sierpnia 2017 r., 

 w załączniku nr 1 do uchwały „Plan sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko oraz granice obwodów publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Olecko, a także inne organy, na okres od 

dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.” w wierszu 5 – „Szkoła 

Podstawowa im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach” (granice obwodu szkoły) 

wykreślono miejscowości Kijewo, Wólka Kijewska, Babki Gąseckie, Zatyki, 

Dzięgiele Oleckie, Świdry; dopisano wiersz 8 „Szkoła Podstawowa w Kijewie”  

- w granicach obwodu wpisując miejscowości: Kijewo, Wólka Kijewska, Babki 

Gąseckie, Zatyki, Dzięgiele Oleckie, Świdry; 

 w załączniku nr 2 do uchwały „Plan sieci prowadzonych przez Gminę Olecko 

publicznych gimnazjów i klas dotychczasowych publicznych gimnazjów 

prowadzonych w szkołach podstawowych oraz granice obwodów dotychczasowych 

publicznych gimnazjów i klas dotychczasowych gimnazjów prowadzonych przez 

Gminę Olecko, a także inne organy, od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 

2019 r.” w wierszu 1 „Gimnazja prowadzone przez Gminę Olecko oraz inne organy” 

wykreślono punkt 1 dotyczący gimnazjum w Kijewie, w wierszu 2 dodano punkt 5  

„klasy Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie prowadzone w Szkole 

Podstawowej w Kijewie” wraz z całym obwodem szkolnym dotychczasowego 

gimnazjum w Kijewie, 

 w uzasadnieniu do uchwały do zdania – „Uwagi zawarte w punkcie od 1 do 5 

(wszystkie) opinii Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty znak: 

WAP.542.4.103.2017 z dn. 17.03.2017 r. zostały uwzględnione w projekcie niniejszej 

uchwały” dodano zapis – „oraz piśmie znak: WAP.542.4.103a.2017 z dn. 20.03.2017 

r.”; w akapicie zaczynającym się od słów „Aby Szkoła Podstawowa nr 2” 

skorygowano zapis „miejsce realizacji obowiązku szkolnego od klasy VI” zmieniono 

na „miejsce realizacji obowiązku szkolnego od klasy VII”; na końcu uzasadnienia 

dopisano zdanie „Nauczyciele Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie  

z dniem 1 września 2017 r. staną się nauczycielami Szkoły Podstawowej w Kijewie”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja przy 3 głosach za, 2 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

poinformował, że zgodnie z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym radny nie może brać 

udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego. Nie 

ma żadnych orzeczeń dotyczących bezpośrednio spraw z zakresu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, bo jest to kwestia nowa. Natomiast 

w podobnej sprawie - zmiany obwodu zespołu szkół poprzez włączenie do tego zespołu 

między innymi obwodu szkoły podstawowej, Naczelny Sąd Administracyjny wyrokiem  

z 9 kwietnia 2013 r. I SK 125/2013 w uzasadnieniu stwierdził, że interes prawny radnego 

wyraża się w samym fakcie zatrudnienia go w szkole objętej uchwałą. Jeśli bowiem uchwała 

dotyczy miejsca pracy danego radnego, to niewątpliwie dotyczy jego interesu prawnego.  

W związku z tym, niezależnie czy jest to nauczyciel czy inna osoba, powinna ona być 

wyłączona od udziału w głosowaniu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

oznajmił, że przedmiotowa sytuacja dotyczy następujących radnych: Jarosław Bagieński, 

Justyna Cieślukowska, Ferdynand Grodzicki, Anna Kaczor, Wojciech Rejterada i Wiesław 

Zalewski.  

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, że w tej sytuacji, by prawidłowo procedować nad uchwałą, nie powinny być brane 

pod uwagę opinie komisji. 

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

odpowiedział, że wiążące jest głosowanie na sesji. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

zapytał, co z w tej sytuacji z uchwałą intencyjną podjętą na ostatniej sesji. Ponadto nasuwa się 

pytanie, co z budżetem gminy, w którym są też pieniądze na szkoły. 

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

jeśli chodzi o budżet, za chwilę to przeanalizuje i odpowie w odpowiednim punkcie. 

Natomiast nigdy nie zdarzyło się, by NSA w takich sprawach kwestionował uprawnienie do 

udziału w głosowaniu nad uchwałą budżetową. Jeśli chodzi o uchwały podjęte do tej pory,  

to w zasadzie nie ma większego ryzyka, bo wojewoda ma 30 dni na rozstrzygnięcie nadzorcze 

- ten termin już upłynął. Ewentualnie jest jeszcze tzw. skarga publiczna, którą mogą składać 

obywatele. Wojewoda nie wie tak naprawdę, czy dana osoba uczestniczyła w głosowaniu  

i czy podlega wyłączeniu czy nie. Jeśli w jakiś sposób poweźmie taką informację, wówczas 

prosi o dokumenty i rozważa. 
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Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

14 radnych. 6 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.22.2017 

w załączeniu 

 

g) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że Rada gminy określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie treści projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę, aby Przewodniczący Rady Miejskiej nie odczytywał projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.23.2017 

w załączeniu 

 

h) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji rządowej 

dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że Wojewoda zwrócił się o utrzymanie przez Gminę Olecko grobów wojennych  

w 2017 r. przeznaczając na ten cel 6.500,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw 

z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko 

spraw z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.24.2017 

w załączeniu 

 

i) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Przedsiębiorstwa Wodociągów  

i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że Spółka dokonała analizy ponoszonych kosztów zaopatrzenia w wodę  

i odprowadzania ścieków, z której wynika, że w przypadku przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf na okres od 01.06.2017 r. do 31.05.2018 r., przychody 

uzyskane z tytułu świadczonych usług pokryją w całości koszty, które powstaną w okresie 

przedłużenia obowiązywania dotychczasowych taryf. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 

taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

dla Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.25.2017 

w załączeniu 

 

j) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru „Imionki I”; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego będzie obejmował obszar 

około 110 ha. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru „Imionki I”. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Imionki I”. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.26.2017 

w załączeniu 

 

k) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Kukowo – tereny obsługi produkcji rolnej”; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że planowana do objęcia planem powierzchnia wynosi 4,5 ha i dotyczy terenu 

zabudowanego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Kukowo – tereny obsługi produkcji rolnej”. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

oznajmiła, że w sytuacji Imionek jeszcze żadne decyzje nie są podjęte. W kwestii Kukowa 

decyzje są wydane. Jedynie nie ma decyzji o warunkach zabudowy. Zapytała, czy to nie 

zmniejsza w jakiś sposób skuteczności pracy w kierunku zablokowania tej inwestycji. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że firma zwróciła się o wydanie warunków zabudowy. W tej chwili gmina 

przystępuje do opracowania mpzp i to wstrzymuje całość tego postępowania. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego „Kukowo – tereny obsługi produkcji rolnej”. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.27.2017 

w załączeniu 

 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w ubiegłym roku była podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania 

mpzp w Dobkach. Nie wyłoniono jeszcze wykonawcy planu, a w międzyczasie zgłosił się 

jeden z właścicieli gruntów w Dobkach, żeby jego działkę dołączyć do terenu opracowania 

mpzp. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja przy 3 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.28.2017 

w załączeniu 

 

m) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego w Olecku przy ul. Gołdapskiej; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w ubiegłym roku w marcu Rada Miejska podjęła uchwałę intencyjną. Zmiana 

mpzp została opracowana zgodnie z obowiązującym prawem i dotyczy terenu 

przeznaczonego na usługi i produkcję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie treści projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę, aby Przewodniczący Rady Miejskiej nie odczytywał projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w Olecku przy ul. Gołdapskiej. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  
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Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w Olecku przy ul. Gołdapskiej. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.29.2017 

w załączeniu 

 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że dochody ogółem zwiększa się o 1.501.695,00 zł, a wydatki o 2.194.280,00 zł. 

Nadwyżkę budżetu gminy zmniejsza się o kwotę 692.585,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2017-2024. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.30.2017 

w załączeniu 
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o) zmiany budżetu gminy na 2017 rok; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że zmniejsza się plan dochodów o 511.340 zł, a plan wydatków zwiększa się  

o 181.245 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Krzysztof Kempisty 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie treści projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę, aby Przewodniczący Rady Miejskiej nie odczytywał projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Radca Prawny – Łukasz Oniśko 

wracając do pytania zgłoszonego przez Radnego Macieja Juchniewicza oznajmił, że do tej 

pory nie ma żadnych orzeczeń. Natomiast przepis mówi, że radny nie może brać udziału  

w głosowaniu w radzie lub komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego. W jego ocenie 

podejmowane przez radę uchwały w sprawie budżetu gminy nie dotyczą bezpośrednio 

interesu radnego. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 19, za podjęciem uchwały głosowało  

19 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017 rok. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.31.2017 

w załączeniu 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 11 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos. 

 

Mieszkanka Olecka - Krystyna K. 

zgłosiła następujące wnioski: 

 odnośnie spraw związanych z wyjazdami na konkursy i olimpiady zgłosiła, że  

z uczniami jeżdżą nauczyciele danego przedmiotu, co niejednokrotnie z powodu 

zastępstw zakłóca cykl nauczania w klasach integracyjnych. Prosiła, by wziąć to pod 

uwagę i np. z każdej szkoły wyznaczyć opiekuna, ewentualnie wskazać kogoś z Rady 

Rodziców, o ile to jest zgodne z prawem, 

 zgłosiła wniosek dotyczący osób chorych na cukrzycę. Uczestniczyła w spotkaniu  

z panią diabetolog, która od ubiegłego roku stara się o to, żeby powstała poradnia 

diabetologiczna. Prosiła, aby w imieniu mieszkańców złożyć w tej sprawie wniosek  

do Rady Powiatu. Obecnie, osoby chore na cukrzycę muszą jeździć do Suwałk lub do 

Olsztyna i jest to dla nich duży dyskomfort, 

 odnośnie mieszkańców, którzy posiadają zaległości czynszowe zapytała, czy można 

opracować jakiś dokument, żeby „zmusić” tych mieszkańców do odpracowywania 

zaległości. 

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

w imieniu Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate” i Lokalnej 

Organizacji Turystycznej Ziemi Oleckiej zapraszała na IV Jarmark Wielkanocny, który 

odbędzie się 8 kwietnia 2017 r. w godzinach 11:00 - 14:00 na Placu Wolności. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 
poinformował, iż przekazuje do protokołu z sesji kartę głosowań imiennych Klubu Radnych 

OKO. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

zabrał głos w sprawie udostępnienia Panu L. działki gminy o numerze 93/4. Odniósł się do 

pisma architekta projektu budowlanego oraz do sprawy zakrycia rowu melioracyjnego, 

powtarzając swoje wątpliwości, które przedstawiał na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej. Ponadto, odniósł się do pisma Zespołu Uzgadniania Dokumentacji Projektowej.  

 

Kierownik Wydziału, Budownictwa, Inwestycji i Planowania UM – Alicja Szałkowska 

wyjaśniła, że Zespół Uzgadniania Dokumentacji Projektowej działa przy Starostwie 

Powiatowym i tam można kierować ewentualne uwagi. Są to zadania, które nie dotyczą 

gminy, Burmistrza ani Rady Miejskiej. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej wyjaśniała dokładnie, że sprawy 

związane z projektowaniem i korespondencji, którą prowadził projektant z autorem planu nie 

leżą w kompetencji gminy, która nawet nie była stroną tej korespondencji. Dopiero na tej 

komisji, na prośbę pana U. odczytała to pismo. To, jaki obiekt na nieruchomości pana L. 

powstał, określa projekt zatwierdzony przez starostę prowadzącego zadania z zakresu 

administracji rządowej. Jeszcze raz i cieszy się, że ma okazję oświadczyć to w obecności 

Rady Miejskiej i mieszkańców – działka oznaczona numerem 93/4 była i jest własnością 

gminy Olecko. Zgodnie z wcześniejszym pismem kierownika wydziału budownictwa, 

inwestycji i planowania z 2 kwietnia 2014 r. została udzielona zgoda na dysponowanie 

nieruchomością na cele budowlane w ściśle określonym celu – na wykonanie przyłączy 
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kanalizacji wodociągowej i deszczowej. Natomiast za zgodą Burmistrza, w dniu 23 kwietnia 

została udzielona zgoda na zakrycie rowu melioracyjnego i niwelację terenu – tylko w takim 

celu była udostępniona nieruchomość. Pan U. wspomniał o powierzchni biologicznie czynnej, 

co nie może dotyczyć działki gminy, która nigdy nie była przeznaczona na tereny zielone – od 

2006 roku obowiązywał plan miejscowy przeznaczający nieruchomość (wówczas jeszcze  

w części) na cele komunikacyjne, a wydzieloną w 2009 roku do włączenia w granice drogi 

publicznej o statusie krajowym. Natomiast w 2012 r. gdy na wniosek pana L. był zmieniony 

plan, to ten teren nie był objęty zmianą. Nigdy tereny przeznaczone na cele publiczne nie 

mogą być przedmiotem sprzedaży. Nie ma pojęcia, co znalazło się w korespondencji 

projektanta czy autora planu oświadczając, że w dokumentacji prowadzonej w wydziale nigdy 

nie było wniosku o sprzedaż tego terenu. Dopiero teraz, gdy od 2016 roku teren jest 

przeznaczony na cele parkingów wewnętrznych do obsługi przyległych usług – może być 

przedmiotem dzierżawy w konkretnym celu lub sprzedaży. Dodała, że na posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej, na którym państwo U. byli obecni nie widziała momentu, w którym nie 

mogliby się wypowiadać i zadawać pytań. Ponadto nie ma wpływu na to, czy starosta inaczej 

zinterpretował udzieloną zgodę na cele budowlane. Przedmiotowej odpowiedzi udzieliła 

również za swoich kolegów, chociaż w zakresie wydziału ma tylko i wyłącznie sprawę 

związaną z zakryciem rowu i niwelacją terenu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Zamknął 

obrady sesji Rady Miejskiej w Olecku. 

 

 

 

          Protokołowała                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

      Karolina Kuskowska        Karol Sobczak        


